
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-02-07 16:51:12

Rosu (ASF): Se tot vorbeste de intrarea CEC-ului pe zona de asigurari

CEC Bank intentioneaza sa intre pe zona de asigurari, creând o firma în acest sens, a anuntat luni

vicepresedintele Autoritatii de Supraveghere Financiara (ASF), Cristian Rosu, care a adaugat ca atunci

când va fi depusa documentatia se vor face toate eforturile "pentru a da drumul companiei".

 

"Se tot vorbeste de intrarea CEC-ului pe zona de asigurari, creându-si o firma de asigurari. Vom face toate

eforturile ca, în momentul în care vom avea toata documentatia depusa, deci vointa sa fie efectiv exprimata, sa

putem sa dam drumul unei astfel de societati sa intre pe piata, si nu neaparat pentru a încerca sa intre cu preturi de

dumping, pentru ca sunt absolut sigur ca o companie care va juca într-o economie de piata va intra pe regulile

economiei de piata, dar un jucator în plus înseamna înca un factor de dispersie a riscurilor si înca un factor care

poate sa duca la stabilitate", a afirmat Cristian Rosu, la dezbaterea "Provocari 2022", organizata de XPRIMM.

 

Vicepresedintele ASF a facut o prezentare a pietei RCA din România si a precizat ca la acest moment sunt opt

companii, prin intrarea Axeria la sfârsitul anului 2021.

 

"Intrarea acestei firme este binevenita, pentru ca o piata, cu cât este mai acoperita de mai multi concurenti, cu atât

poate sa creeze o emulatie si o dispersie a riscului", a sustinut acesta.

 

În opinia sa, anul 2022 va fi unul de consolidare si de stabilitate.

 

"Nu avem niciun element care sa ne conduca spre a încerca sa intuim ca ar putea sa apara alte convulsii nedorite în

piata de asigurari. Ma rog, conditia este una singura: toata lumea sa respecte legea si sa se comporte conform

prevederilor acesteia. Altfel, probabil ca ati vazut pe parcursul anului 2021 ca nu am avut niciun fel de îngaduinta

fata de niciun fel de abatere de acest fel", a spus Cristian Rosu.

 

Luni, purtatorul de cuvânt al PNL, Ionut Stroe, a anuntat ca liberalii vor solicita audierea în Parlament a

presedintelui Autoritatii de Supraveghere Financiara (ASF), Nicu Marcu, pe tema exploziei preturilor la politele

RCA.

 

"Cea de-a doua concluzie a sedintei noastre de astazi tine de o problema a sistemului de asigurari, problema

generata poate si de falimentul unei mari companii de asigurari anul trecut si solutiile pe care ni le dorim în acest

moment tin, pe de-o parte, de stoparea cresterii preturilor politelor RCA, iar, pe de alta parte, de anumite masuri pe

care ni le dorim a fi adoptate pentru a preîntâmpina anumite posibile practici similare a celor care, din pacate, au

dus la falimentul acestei mari companii si la generarea tuturor problemelor ulterioare", a precizat Stroe.

 

El a informat ca PNL va solicita audierea presedintelui ASF într-o sedinta comuna a Comisiilor de buget-finante

ale Camerei Deputatilor si Senatului.

 

"Trebuie sa ne asiguram ca nu poate fi vorba de o anumita lipsa de actiune ca în cazul crizei din zona energiei si,

pe de alta parte, trebuie sa ne asiguram ca în momentul de fata ASF studiaza si vine cu propuneri concrete privind

stabilizarea preturilor asigurarilor în România. Afectati sunt deopotriva atât proprietarii de masini si vehicule, cât

si transportatorii", a explicat purtatorul de cuvânt al PNL.

 

La rândul lor, reprezentantii Autoritatii de Supraveghere Financiara au anuntat ca vor da curs oricarei invitatii de a

se prezenta în Parlament, însa au precizat ca nu pot interveni în modul de stabilire a preturilor pe piata RCA,

întrucât acest lucru ar însemna încalcarea legislatiei europene.

 

Potrivit unui comunicat al institutiei, Autoritatea de Supraveghere Financiara a luat la cunostinta de anuntul facut
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de Partidul National Liberal de a solicita audierea presedintelui Autoritatii de Supraveghere Financiara într-o

sedinta comuna a Comisiilor de Buget-Finante ale Camerei Deputatilor si Senatului, în scopul prezentarii situatiei

din piata RCA (asigurarea de raspundere civila auto obligatorie), precum si solutiile pe termen lung.

 

Conducerea Autoritatii de Supraveghere Financiara va da curs oricarei invitatii din partea Parlamentului, pentru a

prezenta lamuriri cu privire la activitatea sa si la evolutiile pietelor pe care le supravegheaza, se mentioneaza în

comunicat.

 

"Totodata, având în vedere legislatia europeana în vigoare, Autoritatea de Supraveghere Financiara a mentionat

întotdeauna faptul ca nu poate interveni, în sensul impunerii nivelului primelor de asigurare, indiferent de

categoria si tipul autovehiculului sau de segmentul în care se încadreaza proprietarul acestuia. Orice încalcare a

directivelor europene (în cazul de fata, Directiva 2009/138/EC privind accesul la activitate si desfasurarea

activitatii de asigurare si de reasigurare - Solvabilitate II) poate atrage procedura de infringement", au explicat

reprezentantii ASF.

 

Cu referire la modul de stabilire a tarifelor RCA de catre societatile de asigurare, ei precizeaza ca acestea îsi

calculeaza tarifele RCA bazându-se, în principal, pe propriul istoric al daunalitatii si pe previziunile cu privire la

evolutia acesteia si a altor cheltuieli care decurg din încheierea contractelor RCA, potrivit art. 18 - Stabilirea

primei de asigurare RCA si informarea asiguratului din Legea nr. 132/2017.
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